
Sprejete in potrjene
programske osnove
Vjuliju sta se na skupni seji sestala Operativni odbor
za samoprispevek II občine Ljubljana Center in grad-
beni odbor za izgradnjo Zdravstvenega doma Ljub-
Ijana Center ter obravnavala ponovno programske
osnove za gradnjo Zdravstvenega doma Center, kijih
je izdelal Medico engeneering, po naročilu Skupnosti
za izvedbo izgradnje objektov družbenega standarda
na območju Ijubljanskih občin.
Izgradnja Zdravstvenega doma v občini Centerje ena
od najpomembnejših investicij iz programa samoprl-
spevka II, tako po zahtevnosti kot po oceni potrebnih
sredstev.
O dosedanjem poteku priprav na gradnjo tega po-
membnega objekta ter samih programskih osnovah,
ki določajo obseg in dejavnosti novega ZD Center,
smo se pogovarjali z dr. PRIMOŽEM KURETOM, čla-
nom izvršnega sveta skupščine občine Center ter
predsednikom operativnega odbora za samoprispe-
vek II v naši občini.

• Kako so potekale dose-
danje priprave na gradnjo
Zdravstvenega doma Ljub-
ljana Center?

Za inženiring za gradnjo
Zdravstvenega doma Center
je bil izbran Klinični center -
TOZD Medico engeneering,
ki je po naročilu Skupnosti za
izvedbo programa izgradnje
objektov družbenega standar-
da na območju Ljubljanskih
občin izdelal v začetku junija
tega leta, programske osnove
za gradnjo Zdravstvenega do-
ma Ljubljana Center, kot pre-
liminarni elaborat. Gradivo je
nastalo na podlagi že mnogo
poprej pripravljenih in izdela-
nih programskih osnov kot so
jih pripravile strokovne komi-
sije Zdravstvenega doma, od-
nosno na podlagi posebnega
»sporazuma o strokovnem so-
delovanju med zdravstvenim
domom LjubJjana in Klinič-
nim centrom v Ljubljani«. V
razpravo o programskih osno-
vah občinskega zdravstvene-
ga doma je bil od vsega začet-
ka dalje vključen tudi izvršni
svet skupščine občine Ljub-
ljana Center. Ob tem prelimi-
narnem elaboratu pa so tako
izvršni svet kot operativni od-
bor in gradbeni odbor ugoto-
vili, da programske osnove ni-
so izdelane v okviru razpolož-
ljivih sredstev, ki znašajo po

odloku o samoprispevku II
154,000.000 dinarjev, marveč
jih znatno presegajo, kar so v
program zajete tudi nekatere
dejavnosti, ki v začetku niso
bile predvidene. Zaradi takih
stališč, ki so bila sprejeta na
operativnem odboru in grad-
benem odboru ter z zahtevo,
da Medico engineering v kar
najkrajšem času pripravi
ustreznejšo varianto pro-
gramskih osnov, je ta konec
junija ponovno posredoval v
mnenje redigirane program-
ske osnove.

• Kot vemo, je precej časa
trajalo dogovarjanje in oce-
njevanje o potrebah in de-
javnostih, ki naj bi bile zaje-
te v novem zdravstvenem
domu. Kakšne dejavnosti za-
jemajo sprejete programske
osnove?

Popravljene programske
osnove zajemajo naslednje
dejavnosti: poleg uprave in
pedagoških prostorov ter pro-
storov za prvo pomoč bodo v
stavbo vključene: služba za
zdravstveno varstvo šolskih
otrok in mladine s speciali-
stično dejavnostjo, zdravstve-
no varstvo žena, služba sploš-
ne medicine, služba za medi-
cino dela, prometa in športa,
nadalje dispanzer za pljučne
bolezni in TBC, laboratorijska
služba, fiziatrična služba, pa-

tronažna služba, sterilizacija,
skupni splošni in pomožni
prostori za osebje, epergetski
pogoni in zaklonišče. Skupno
naj bi imel novi zdravstveni
dom 8710 m2 koristne površi-
ne. Tako so prišle v prvo fazo
realizacije tiste dejavnosti, ki
predstavljajo širšo osnovno
dispanzersko dejavnost in jih
je težko deliti na dva dela ozi-
roma le en del njihove dejav-
nosti realizirati v novem ob-
jektu, drugi del pa pustiti v
sedanjih prostorih. Poleg
omenjenih glavnih dispanzer-
skih dejavnosti naj bi prišle
zraven še službe, ki so v funk-
cionalnem pogledu nujno po-
vezane z njimi. Začasno še ne
upoštevane službe bodo mo-
rale ostati v svojih dosedanjih
objektih, ali pa bi prišlo do
zamenjav. Tako bi, denimo, za
službo zobnega zdravstva v
celoti ustrezala namestitev v
izpraznjeni stavbi šolske poli-
klinike na Aškerčevi cesti. V
okviru površin z možnostjo
realizacije glede na sredstva,
so možne tudi še druge vse-
binske kombinacije, ki pa jih
bodo morale še preverjati
strokovne službe zdravstve-
nega doma. Glede na »pro-
gramske osnove« bo za sedaj
možno realizirati v novem ob-
jektu zdravstvenega doma
Center le okrog 60% površin
od skupne vsebine in obsega
Zdravstvenega doma TOZD
Center. Zato bo potrebno pri
urbanističnih zasnovah in pri
izdelavi projektov obvezno
upoštevati možnost dogradi-
tve še ostalih 40% površin,
kar bo šele predstavljalo v
končni obliki zaokroženo
funkcionalno celoto, kakor je
predvidena v Programskih
osnovah. Šele takrat bo mož-
no govoriti o ekonomizaciji
pogonov ter o ustrezni stro-
kovni ravni in v smislu koor-
dinirane delitve dela med
osnovnim zdravstvenim var-
stvom ter bolnišnično-klinič-
no službo. Spričo hitrega ra-
zvoja v zdravstveni službi ter
predvsem tudi v preventivnih
in ambulantno-dispanzerskih

dejavnostih, bo potrebno
upoštevati še dodatne možno-
sti razširitve. Prav tako bo tre-
ba predvideti zadostno število
parkirnih (garažnih) mest za
vozila osebja, bolnikov in
spremljevalcev. S tem v zvezi
je zaželeno, da parkirna mesta
ne bi bila neposredno ob stav-
bi zaradi onesnaževanja zra-
ka, hrupa in ogrožanja varno-
sti bolnikov ter predvsem
otrok in starejših oseb. Ponu-
ja se tudi rešitev, da bi se zara-
di tega dostopi pešcev oziro-
ma vozil reševali v dveh nivo-
jih.

V področje urbanistične
študije spada upoštevanje
možnosti etapne izgradnje. Za
gradnjo velikih zdravstvenih
objektov velja kot aksiom, da
morata urbanistična rešitev in
projektna zasnova omogočiti
poznejše širjenje stavbe ter da
je potrebno upoštevati fleksi-
bilnost gradbene zasnove.

Tako začrtane in v tem ok-
viru zasnovane programske
osnove so bile nato v začetku
julija na vseh organih od
izvršnega sveta občine, občin-
skega operativnega odbora,
gradbenega odbpra, funkcio-
nalno-tehnološke komisije in
končno tudi izvršnega odbora
skupščine skupnosti za izved-
bo programa izgradnje objek-
tov družbenega standarda na

območju ljubljanskih občin,
sprejete in potrjene.

• Kako opredeljuje spre-
jeti terminski plan nadaljnji
potek gradnje zdravstvenega
doma?

Terminski plan je bil spre-
jet že v začetku tega leta in
zaenkrat ni pomembnejših
odstopov. Res se je izdelava
programskih osnov zavlekla
za mesec dni, kar pa ne bi
smelo vplivati na zamujanje
ostalih predvidenih terminov.
Morda je zanimivo tudi še to,
da se je izvršni odbor skupšči-
ne skupnosti odločil, da bo za-
radi zahtevnosti projektiranja
novega zdravstvenega doma v
Centru razpisal javni natečaj
za ugotovitev sposobnosti
izvajalcev. Izvršni odbor na-
mreč sodi, da je glede na ob-
seg in kompleksno gradnjo
zdravstvenega doma potreb-
no izbrati zanesljivo projek-
tantsko hišo, ki ima zadostne
reference in kapacitete za iz-
delavo projektov. Gradnja
zdravstvenih objektov je spe-
cifična in ravno z javnim nate-
čajem bi utegnili dobiti pro-
jektanta, ki bi bil sposoben v
roku, ki je itak omejen, izvesti
zastavljena dela.

Sicer pa je po terminskem
planu predviden pričetek
gradnje poleti prihodnjega le-
ta, objekt pa naj bi bil končan
v prvih mesecih leta 1981.


